
                                                       PROCES VERBAL 

   Încheiat astăzi 17.12.2024, cu ocazia ședinței de lucru, ordinară  a Consiliului Local al 
comunei Rusca-Montană, județul Caraș- Severin. 

   În această ședință, președintele  stabilit la primul punct pe ordinea de zi,  este domnul 
Ardelean Beniamin. 

   Domnul Ardelean Beniamin, președinte de ședință, declară deschise lucrările ședinței 
ordinare de lucru a Consiliului Local, al comunei Rusca-Montană, informând că ședința este 
legal constituită, fiind prezenți toți cei 10consilieri fizic, iar domnul consilier Silvasan Bogdan 
este prezent online. La această sedință mai participă, domnul primar Toma Sergiu Adrian. 

  Ședința este convocată prin Dispozitia nr. 236/10.12.2024 
1. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință; 

Propun: consilierii locali prezenți; 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar;  
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea procesului-verbal, al ședinței ordinare din 

19.11.2024; 
Prezintă secretarul general al comunei ; 

4. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Rusca Montană pentru 
anul 2024; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
5. Proiect de hotărâre privind rețeaua școlară a unităților de învățământ preuniversitar de 

stat de pe raza teritorială a comunei Rusca Montană, județul Caraș-Severin, pentru anul 
școlar 2025-2026; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
6. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 115/19.11.2024 pentru anularea 

accesoriilor aferente obligaţiilor bugetare principale, restante la data de 31 august 2024 
inclusiv, conform OUG nr. 107/2024 pentru reglementarea unor măsuri fiscal - bugetare 
în domeniul gestionării creanţelor bugetare şi a deficitului bugetar pentru bugetul general 
consolidat al României în anul 2024, precum şi pentru modificarea şi completarea unor 
acte normative ; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea valorii impozitelor şi taxelor locale şi altor taxe 

asimilate acestora precum şi a amenzilor aplicabile la nivelul comunei Rusca Montană, 
pentru anul fiscal 2025, ca urmare a indexăii acestora cu procentul de 10,4% 
reprezentând rata inflației ; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
8. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 117/19.11.2024 pentru numirea 

provizorie a administratorului  societăți  S.C. EC Ruscom Best SRL; 
Iniţiator : dl. DRĂGĂNESC CONSTANTIN  – viceprimar; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al 
Consiliului Local al comunei Rusca Montană ; 

      Iniţiator : dl.DRĂGĂNESC CONSTANTIN  – viceprimar ; 
10. Diverse,întrebări ,interpelări,petiții și informarea consilierilor 

 
       Inainte de inceperea sedintei dl. Primar ,Toma Sergiu Adrian  ii informeaza pe membrii 
Consiliului local ca are intentia de a contacta o firma care  se ocupa cu focuri de artificii, 
pentru Revelion 2025, doar ca doreste sa ceara parerea membriilor consiliului ,daca sunt de 



acord sa aprobe proiectul de hotarare privind aprobarea cheltuielilor necesare pentru focurile 
de artificii , pentru  Revelion 2025. Mambrii consiliului local sunt de acord cu initiativa dl. 
Primar si sunt pentru suplimentarea ordinii de zi cu proiectul mai sus stipulat.  
 
Se trece la prezentarea  Ordinii de zi :  Începe ședința  cu primul punct pe ordinea de zi , 
respectiv alegerea președintelul de ședință, este ales președinte de ședință domnul Ardelean 
Beniamin , cu 11 voturi pentru, din  11 consilieri prezenți. La punctul 2,  aprobarea ordinii de 
zi,împreună cu cele doua proiecte de hotărâre suplimentate si anume „Proiect de hotărâre 
privindaprobarea vânzării la licitație a unei cantități de masă lemnoasă pe picior din fondul 
forestier al comunei Rusca Montană” si „Proiect de hotarare privindaprobarea cheltuielilor 
necesare pentru focurile de artificii , pentru  Revelion 2025” este supusă la vot , fiind 
aprobată cu 11 voturi pentru , din 11 consilieri prezenți. Se trece la punctul 3 de pe ordinea de 
zi și anumeaprobarea procesului-verbal, al ședinței ordinare din 19.11 .2024; Doamna 
consilier Tulea Delia afirma ca a cerut lista cu asistentii personali , pe care nu a primit-o , 
urmand sa faca o sesizare la AJPISCS , iar in procesul verbal de data trecuta , la punctul cu 
prestari servicii masa lemnoasa , s-a trecut din greseala ul alt nume de padurar. Domnișoara 
secretar susține că din cauza tipetelor din sedinta trecuta nu a auzit bine despre ce padurar a 
fost vorba. Doamna consilier Tamasila Mirabela, afirma ca a cerut in sedinta trecuta sa i se 
puna la dispozitie Actul constitutiv al societatii SC EC Ruscom Best SRL, acest lucru nefiind 
executat. Domnisoara secretar sustine ca din cauza tipetelor nu a auzit bine ce a dorit doamna 
consilier, dar ca o sa trimita pe adresele personale de e-mail documentele solicitate. Se supune 
la vot 11 voturi pentru, din 11 consilieri prezenți.  

Se trece la punctul 4 al Ordinei de zi:. Proiect de hotărâre privindaprobarean rectificării 
bugetului local al comunei Rusca Montană pentru anul 2024; Domnul primar afirma ca 
rectificarea este facuta pentru o regularizare de final de an. Se supune la vot, fiind adoptat cu 
11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți. 

Se trece la punctul 5 al Ordinei de zi: Proiect de hotărâre privind rețeaua școlară a unităților 
de învățământ preuniversitar de stat de pe raza teritorială a comunei Rusca Montană, județul 
Caraș-Severin, pentru anul școlar 2025-2026; Domnisoara secretar sustine ca acest proiect 
trebuia sa fie adoptat, la inceputul anului 2025, dar dupa noile modificari legislative, trebuie 
sa fie aprobat pana la data de 20.12.2024. Membrii consiliului local intreaba cati copii are 
Scoala Gimnaziala din Rusca Montana? La aceasta intrebare raspunde dl. Primar care sustine 
ca scoala are un total de 117 copii, impreuna cu gradinita. Se supune la vot 11 voturi pentru, 
din 11 consilieri prezenti. 

Se trece la punctul 6 al Ordinei de zi:Proiect de hotărâre privindmodificarea HCL nr. 
115/19.11.2024 pentru anularea accesoriilor aferente obligaţiilor bugetare principale, restante 
la data de 31 august 2024 inclusiv, conform OUG nr. 107/2024 pentru reglementarea unor 
măsuri fiscal - bugetare în domeniul gestionării creanţelor bugetare şi a deficitului bugetar 
pentru bugetul general consolidat al României în anul 2024, precum şi pentru modificarea şi 
completarea unor acte normative ;Domnisoara secretar general sustine ca la rugamintea 
doamnei Simescu, persoana responsabila cu colectare taxelor locale, a intocmit acest proiect, 
desi din punctul dansei de vedere, nu era necesar. Nifiind nici o obiectie se supune la vot cu 
11 voturi pentru, din 11 consilieri prezenti. 
 
Se trece la punctul 7 al Ordinei de zi :Proiect de hotărâre privindaprobarea valorii 
impozitelor şi taxelor locale şi altor taxe asimilate acestora precum şi a amenzilor aplicabile la 
nivelul comunei Rusca Montană, pentru anul fiscal 2025, ca urmare a indexăii acestora cu 



procentul de 10,4% reprezentând rata inflației ; Domnul primar sustine ca , conform legii 
taxele din anul 2025 se vor majora cu 10,4% , reprezentand rata inflatiei din anul 2023. Tot 
domnulprimar sustine ca in anul 2025, trebuie sa se schimbe firma responsabila cu colectarea 
deseurilor menajere, intrucat comuna Rusca Montana se afla intr-o asociatie ADI Intercom, 
iar preturile stabilite de noua firma sunt foarte ridicate, de aceea se gandeste sa scoata comuna 
din asociatie si sa ramana incontinuare cu firma Petrovidam.  Se supune la vot: 8 votruri 
pentru si 3 abtineri a doamnelor consilier Tulea Delia, Tamasila Mirabela si domnul Isari 
Constantin, din 11 consilieri prezenti. 
 
Se trece la punctul 8al Ordinei de zi :Proiect de hotărâreprivind  modificarea HCL nr. 
117/19.11.2024 pentru numirea provizorie a administratorului  societăți  S.C. EC Ruscom 
Best SRL; Doamna consilier local Tulea Delia, sustine ca termenul pentru contractul de 
mandat provizoriu este de 6 luni, nu de un an de zile, iar dansa doreste sa faca un amendament 
verbal pentu modificarea termenului de valabilitate al contractului. Se supune la vot 
amendamentul verbal al doamnei Tulea ,acesta fiind aprobat cu 11 voturi pentru, din 11 
consilieri prezenti. Domnisoara secretar afirma ca, conform legii , orice proiect de hotarare 
care include persoane fizice ,trebuie sa fie aprobat prin vot secret, de aceea ii poftaste pe 
membrii consiliului local sa vine pe rand in sala pentru a-si exprima votul. Intrucat domnul 
consilier local Silvasan Bogdan este prezent online, acesta nu are dreptul sa voteze, fiind 
tiparite un numar de 10 bletine de vot. Dupa exprimarea votului secret, membrii comisiei de 
numararea a votului secret, formata din doamna Anton Manuela, Jura Sarbu Cosmina si 
Nistor Narcis, i-au urna si o desfac pentru a numara voturile. Voturi exprimate: Da-7 si Nu-1, 
iar doamnele consilier local Tulea Delia, Tamasila Mirabela si domnul Isari Constantin, au 
refuzat sa voteze, astfel refuzul lor fiind mentionat la vot impotriva.  
 
Se trece la punctul 9 al Ordinei de zi :Proiect de hotărâre privind  aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare al Consiliului Local al comunei Rusca Montană ; 
Doamna consilier local Tulea Delia sustine ca regulamentul nu respecta prevederile legale si 
codul administrativ, intrucat ii sunt ingradite anumite drepturi , de aceea o sa faca o petitie la 
Institutia prefectului. Doamna consirlier local Anton Manuela, o intreaba pe doamna Tulea sa 
exemplifice neregurile din regulament , daca acestea exista? Doamna Tulea nu raspunde 
intrebarii doamnei Anton. Tot doamna Tulea sustine ca trebuie sa fie mentionata perioada 
maxima de alegere a presedintelui de sedinta, acesta fiind in prezent de maxim 2 luni, nu de 3 
luni. Domnul viceprimar Draganesc Constantin sustine ca doamna Tulea Delia a fost doar de 
doua ori presedinte de sedinta in mendatul trecut, aceasta refuzand de nenumarate ori sa-si 
atribuire acest rol. Se supune la vot: 8 voturi pentru, două abtineri a doamnei Tamasila 
Mirabela și Isari Constantin, si un vot impotriva a doamnei Tulea Delia, din 11 consilieri 
prezenti. 
 
Se trece la punctul suplimentat al Ordinei de zi; Proiect de hotărâre privind aprobarea 
vânzării la licitație a unei cantități de masă lemnoasă pe picior din fondul forestier al comunei 
Rusca Montană. Domnul primar afrma ca este vorba de parcela de la Geamăna, iar prețul de 
pornire la lictație va fi de 160/mc. Tot domnul primar susține ca până în prezent s-au depus 
110 cereri pentru cumpărare lemn de foc, iar prețul de vânzare este de 250lei/mc, în rampă, iar 
cei care nu au posibilitatea să transporte singuri lemnele, aceștia pot să apeleze la un agent 
econimic care să aduca lemnele acasa. Doamna consilier local Anton Manuela întreabă ce se 
întâmplă cu lemnele căzute în urma furtunilor din vară? Răspunsul dl. Primar este că din 
totalul de lemne accidentale, produse în urma furtunilor, doar cantitatea de 350mc este din 
pădurea comunei, restul masei lemnoase aparținând la Romsilva. Doamna consilier Tulea 
Delia susține că anul trecut a fost o nebunie cu transportul lemnelor, deoarece cetațenii 



comunei au avut transportul inclus în prețul de vânzare al lemnului. Doamnul primar o 
contrazice pe doamna Tulea , acesta menționând că transportul lemnelor a fost plătit de 
doritori, acesta nefiind inclus în prețul de vânzare al lemnului. Doamna consilier Tulea Delia 
dorește să facă un amendament verbal privind menționarea în caietul de sarcini ca agentul 
economic să ofere lemn de foc la prețul de 250 lei/mc, până la terminarea cererilor. Se supune 
la vot amendamentul doamnei Tulea ,cu un vot pentru și 10 abțineri, acesta fiind neadoptat. 
După discutarea proietului de hotărâre se supune la vot: 10 voturi pentru și o abținere a 
doamnei Tulea Delia, care dorește să știe care este destinația banilor ce vor fii încasați în urma 
vânzării pădurii. 
 
Se trece la al doilea punct  suplimentat al Ordinei de zi; Proiect de hotărâre aprobarea 
cheltuielilor necesare pentru focurile de artificii , pentru  Revelion 2025. Domnul primar 
susține că amplasarea artificiilor va fi la intrare în sat, la Părăul Mare, sau în parc la Gura 
Loznei. Nefiind nici o obiecție se supune la vot cu 11 voturi pentru, din 11 vonsilieri prezenți. 
 
Se trece la punctul 10 al Ordinei de zi : Diverse,întrebări ,interpelări,petiții și informarea 
consilierilor. Domnul consilier local Isari Constantin îl întreabă pe dl. Primar ce se întâmplă 
cu nămolul produs de cei de la carieră în satul Rușchița? Răspunsul dl. Primar este că el a 
sisizat conducerea Marmosim cu privire la mizeria produsă de camioanele de la Marmosim, 
iar acesta a susținut că o să cheme pompierii pentru a spăla drumul. După supunerea la vot a 
tuturor punctelor de pe ordinea la zi, președintele de ședință, declară ședința închisă.  
                                                                                                                                                                                                                     
Președinte ședință,                                                                             Contrasemnează, 

 Ardelean Beniamin                                                                      Secretar General  

                                                                                                      Covrig Andreea-Claudia   

 

 

 

 


